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Vážení spoluobčané,

po naštěstí mírné zimě se již můžeme těšit na příjemnější jarní teploty a s tím 

spojené práce na zahrádkách.

I my budeme pokračovat 

jak v rozpracovaných, tak 

i v nových obecních 

aktivitách a akcích, 

o kterých Vás informujeme 

v zápisech ze zastupitelstva 

obce a v článcích 

Mochovského zpravodaje.

Přeji všem krásné prožití 

Velikonočních svátků 

a našim děvčatům odvahu 

při koledě…

František Bouček – starosta

ÚVODNÍ SLOVO
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Z OBECNÍHO ÚŘADU
Zprávy ze Zastupitelstva obce konaného dne 13. 12. 2018

1.   Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s plněním rozpočtu ke dni 30. 11. 
2018 a bere ho na vědomí.

2.   Zastupitelstvo obce schvaluje úpravu rozpočtu č. 4 na rok 2018.

3.   Zastupitelstvo obce Mochov v souladu s § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů schvaluje rozpočet obce 
Mochov na rok 2019, který tvoří nedílnou přílohu zápisu.

4.   Zastupitelstvo obce se seznámilo s návrhem střednědobého výhledu rozpočtu 
obce Mochov na období 2019 - 2020 a schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce 
Mochov na období 2019 – 2020 v souladu s ustanovením § 3 zákona č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů.

5.   Zastupitelstvo obce se seznámilo s návrhem rozpočtu příspěvkové organizace 
Mateřská škola Mochov, okres Praha – východ na rok 2019 a schvaluje rozpočet 
příspěvkové organizace Mateřská škola Mochov, okres Praha – východ na rok 2019 
v souladu s ustanovením § 28 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů.

6.   Zastupitelstvo obce se seznámilo s návrhem rozpočtu příspěvkové organizace 
Základní škola Mochov, okres Praha – východ na rok 2019 a schvaluje rozpočet 
příspěvkové organizace Základní škola Mochov, okres Praha – východ na rok 2019 
v souladu s ustanovením § 28 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění pozdějších předpisů.

7.   Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Dodatek č. 3 ke Smlouvě o výpůjčce – 
veřejná internetová stanice mezi obcí Mochov, jako půjčitelem a vypůjčitelem Janem 
Kerberem v předloženém znění a pověřuje starostu obce podpisem tohoto dodatku.

8.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Dodatek č. 13 ke smlouvě o sběru, 
přepravě a odstraňování odpadu č. S/200248/02300026/39/06 a pověřuje starostu 
obce podpisem dodatku.

9.  Zastupitelstvo obce Mochov v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. h) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů 
vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2018, kterou se mění obecně závazná 
vyhláška č. 2/2010 o poplatku za komunální odpad. 

10. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Smlouvu o poskytování pečovatelské 
služby č. 003/2019 pro občany obce Mochov s poskytovatelem Pečovatelská služba 
Čelákovice, příspěvková organizace, schvaluje stanovenou sazbu za poskytování 
pečovatelské služby na rok 2019 v nákladu na 1 klienta PS/pracovní den ve 
výši 53,33 Kč, celkovou sazbu za 1 km ve výši 10,- Kč a pověřuje starostu obce 
podpisem této smlouvy. 
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11.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Plán fi nancování obnovy vodovodů nebo 
kanalizací pro vlastníka Obec Mochov na období 2019 – 2026.  
12. Zastupitelstvo obce na základě podané nabídky schvaluje pacht nemovitého 
majetku obce – pozemek parc. č. 613/17 o výměře 234 m², pozemek parc. č. 822 
o výměře 44.500 m², pozemek parc.č. 839 o výměře 35.191 m², pozemek parc. 
č. 842/1 o výměře 11.994 m² a pozemek parc. č. 1526/1 o výměře 677 m² v k. ú. 
Mochov za cenu 8.500,- Kč/ha/rok a pověřuje starostu podpisem smlouvy s fi rmou 
HANKA MOCHOV s.r.o., IČ 27117243.  
13. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje pachtovní smlouvy o zemědělském 
pachtu.  
14. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene č. sml. 7700101330_6/BVB, název stavby „REKO VTL Mochov – 
přepojení, číslo stavby: 7700101330“, která se týká pozemku parc.č. 1521/1, který 
je ve vlastnictví obce Mochov a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy za 
podmínky jednorázové náhrady za zřízení věcného břemene na dotčené nemovitosti 
ve výši 820,- Kč bez DPH za každý započatý metr délkového plynárenského zařízení 

uloženého v budoucím služebném pozemku.  

Zprávy ze Zastupitelstva obce konaného dne 14. 2. 2019

1.   Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s plněním rozpočtu ke dni 31. 12. 
2018 a bere ho na vědomí.  
2.   Zastupitelstvo obce schvaluje úpravu rozpočtu č. 1 na rok 2019.  
3.  Zastupitelstvo obce Mochov souhlasí s vyřazením majetku k 31. 12. 2018 
z evidence pro účetní jednotku Obecní úřad Mochov: Inv.č. 175 – Aquatic Power 16 
T a Inv.č 169 – počítač HP 524/512MB/80 GB.   
4.  Zastupitelstvo obce Mochov schválilo podepsání plné moci k jednání pana 
Milana Kociana s fi rmou Regionální organizátor pražské integrované dopravy 
(ROPID), IČO:60437359 v souvislosti se zapojením obce Mochov v rámci pražské 
integrované dopravy.  
5.  Zastupitelstvo obce Mochov uděluje souhlas s přerušením provozu Mateřské 
školy Mochov, okres Praha – východ dne 18. 04. 2019 v souladu s § 3 odst. 2 
vyhlášky č. 14/2005 Sb., o předškolním vzdělávání, ve znění pozdějších předpisů.  
6.  Zastupitelstvo obce Mochov uděluje souhlas s přerušením provozu Mateřské 
školy Mochov, okres Praha – východ ve dnech 25. 02. 2019 – 01. 03. 2019 v souladu 
s § 3 odst. 2 vyhlášky č. 14/2005 Sb., o předškolním vzdělávání, ve znění pozdějších 
předpisů.   
7.  Navrhuji upravit stávající smlouvu s Městskou policií Čelákovice ve smyslu 
domluvených podmínek s Radonicemi a projednat pokračování smlouvy s Měst-
skou policií Čelákovice.
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8.   Zastupitelstvo obce Mochov v souladu s ustanovením § 3a zákona č. 553/1991 
Sb., o obecní policii, ve znění pozdějších předpisů, ve spojení s ustanovením § 63c 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
a části páté zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů 
schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy k zajištění výkonu činností podle zákona 
o obecní policii s Obcí Radonice. Předmětem této veřejnoprávní smlouvy je výkon 
úkolů strážníka Obecní policie Radonice na území Obce Mochov.

9.  Zastupitelstvo obce Mochov na základě výzvy Ministerstva pro místní rozvoj 
č. 1/2019/117D8210 schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova na akci Oprava autobusové čekárny z dotačního 
titulu č. DT 117d8210C Podpora obnovy staveb a zařízení dopravní infrastruktury 
a pověřuje starostu a místostarostu přípravou a podáním této žádosti v termínu 
nejpozději do 28. 2. 2019. 

10. Zastupitelstvo obce Mochov na základě výzvy Ministerstva pro místní rozvoj 
č. 1/2019/117D8210 schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova na akci Oprava márnice z dotačního titulu 
č. DT 117d8210G Obnova drobných sakrálních staveb a hřbitovů a pověřuje 
starostu a místostarostu přípravou a podáním této žádosti v termínu nejpozději do 
28. 2. 2019.  

11. Zastupitelstvo obce Mochov na základě výzvy Ministerstva pro místní rozvoj 
č. 1/2019/117D8210 schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova na akci Oprava místní komunikace v ulici 
Sokolovská z dotačního titulu č. DT 117d8210A Podpora obnovy místních komuni-
kací a pověřuje starostu a místostarostu přípravou a podáním této žádosti v termínu 
nejpozději do 28. 2. 2019.   

12. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje založení „Dobrovolného svazku obcí 
k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“, vstup obce Mochov do „Dobrovolného 
svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“ a znění smlouvy o vzniku 
„Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“. 

13.  Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy o vzniku 
„Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“.

14. Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje starostu městyse Nehvizdy k podání 
návrhu na zápis „Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“ 
do rejstříku dobrovolných svazků obcí vedeného u Krajského úřadu Středočeského 
kraje.

15.             Zastupitelstvo schvaluje, aby „Dobrovolný svazek obcí k zajištění 
přístavby školy v Nehvizdech“, po svém vzniku, podal žádost o dotaci dle 
Výzvy Ministerstva fi nancí VPS–228-000 Podpora rozvoje a obnovy materiálně 
technické základny regionálního školství v působnosti obcí ze dne 13. února 
2019, a to žádost o dotaci ve výši 20 mil. Kč na přístavbu budovy druhého 
stupně Základní školy a Mateřské školy Nehvizdy, IČ: 75030365, a žádost 
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o dotaci ve výši 20 mil. Kč na výstavbu víceúčelového sportoviště vč. zázemí 
v Nehvizdech  pro Základní školu a Mateřskou školu Nehvizdy, IČ: 75030365.

16. Zastupitelstvo obce Mochov bere na vědomí možnost uzavření smlouvy na 
revitalizaci okolí kostela sv. Bartoloměje s fi rmou Školky - Montano, spol. s r.o.

17.  Zastupitelstvo obce Mochov doporučilo aktualizovat projektovou dokumentaci.

18.  Zastupitelstvo obce Mochov doporučilo připravit podmínky pro vypsání výbě-
rového řízení na zhotovení projektové dokumentace na novou základní školu na 
pozemku současné školy. 

19. Zastupitelstvo obce Mochov schválilo udělení plné moci zastupitelům Milanu 
Kocianovi a Jaroslavu Vybíralovi k zastupování obce při jednání o cyklostezce 
Mochov – Čelákovice.

20. Zastupitelstvo obce Mochov na základě výzvy Ministerstva pro místní rozvoj 
č. 1/2019/117D8210 schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu 
Podpora obnovy a rozvoje venkova na akci Oprava základní školy v obci Mochov 
z dotačního titulu č. DT 117d8210E Rekonstrukce a přestavba veřejných budov 
a pověřuje starostu a místostarostu přípravou a podáním této žádosti v termínu 
nejpozději do 28. 2. 2019.

Zprávy ze Zastupitelstva obce konaného dne 6. 3. 2019

1.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje stanovy „Dobrovolného svazku obcí 
k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“.  Stanovy „Dobrovolného svazku obcí 
k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“ jsou nedílnou součástí zápisu ze zasedání 
zastupitelstva obce Mochov, konaného dne 6. 3. 2019.  
2.  Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje starostu obce k podpisu stanov „Dobro-
volného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“.  
3.  Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje Františka Boučka k zastupování obce 
v orgánu – Rada svazku „Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy 
v Nehvizdech“.  
4. Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje Jana Turka k zastupování obce 
v orgánu – Kontrolní komise „Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy 
v Nehvizdech“.  
5.  Zastupitelstvo obce Mochov souhlasí s volbou prvních členů statutárního 
orgánu, členů kontrolní komise a členů Rady svazku takto: Vladimír Nekolný – před-
seda Svazku, Eva Petrová – 1. místopředseda Svazku, Josef Kolář – 2. místopřed-
seda Svazku „Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“.  
6.    Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s inventarizačními zprávami za účetní 
jednotky obce Mochov za rok 2018 a schvaluje je v předloženém znění.   
7.    Zastupitelstvo obce Mochov, uděluje v souladu s § 34 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (Školský
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zákon), v platném znění souhlas s konáním zápisu dětí do Mateřské školy Mochov, 
okres Praha – východ pro školní rok 2019/2020. Zápis se bude konst v budově 
Mateřské školy Mochov, okres Praha – východ v pondělí 13. května 2019. Konání 
zápisu ředitelka mateřské školy oznámí veřejnosti nejpozději 14 dní před zápisem 
a zveřejní jej způsobem v místě obvyklém (na úřední desce obce Mochov, na 
http://www.msmochov.cz/, vyvěšením letáčků v MŠ, ve vitríně MŠ, ve zdravotním 
středisku a v základní škole).

8.   Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje Dodatek č. 1 ke stanovám „Dobrovolné-
ho svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“. Dodatek č. 1 ke stanovám 
„Dobrovolného svazku obcí k zajištění přístavby školy v Nehvizdech“ je nedílnou 
součástí zápisu ze zasedání zastupitelstva obce Mochov, konaného dne 6. 3. 2019.

 Plné znění zápisů ZO naleznete na www.mochov.cz

ZPRÁVY OD ZASTUPITELŮ

Kandidáti pro Mochov – Sdružení nezávislých kandidátů

Na začátek našeho článku bychom chtěli pozdravit všechny mochovské spo-
luobčany. Tímto článkem vás chceme informovat o naší práci v zastupitelstvu, 
protože doba vánočních svátků a doba klidu je už dávno za námi. Čeká nás rok 
mravenčí, trpělivé práce, kdy se budeme různými způsoby snažit prosazovat 
body našeho volebního programu a tím přesvědčit ostatní zastupitele, že to mys-
líme s obcí poctivě a ve prospěch náš všech. Také chceme jednat a komunikovat 
s občany a jejich připomínky a podměty řešit v rámci zastupitelstva.

To, že to nebude práce jednoduchá, jsme se přesvědčili hned na prvním zasedání 
v r. 2019, které proběhlo 14. 2. Ofi ciální zápis je na stránkách obce pod číslem 
1-219. Níže naleznete naše poznatky ze zasedání a jeho zhodnocení z našeho 
pohledu: 

Bod č. 6) Udělení plné moci k jednání s fi rmou „ROPID“ 

Zde zastupitel Milan Kocian se nabídl být prostředníkem mezi obcí a fi rmou 
ROPID (organizátor pražské integrované dopravy) a k tomu potřeboval souhlas 
zastupitelů, plná moc mu byla udělena a pan M. Kocian k tomu dodává: „Pracuji 
jako řidič autobusu ve fi rmě, která zajišťuje dopravu lidí autobusy v systému 
pražské integrované dopravy (PID) něco málo jak funguje PID vím. Obec Mochov 
leží na strategickém místě, na staré cestě z Poděbrad do Prahy, je vlastně 
křižovatkou mezi obcemi Kozovazy, Vyšehořovice a městy Čelákovice, Poděbrady, 
Nymburk, Český Brod – v tom je jeho veliká výhoda. Mochov je tím pádem 
i malou přestupnou stanicí, kdy spojuje okolní vesnice do Prahy, jak jistě všichni  
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víte. A samozřejmě vláček. Spojů je dle mého názoru dostatečný počet, ale 
určitě je co zlepšovat. Nesmíme ale zapomínat, že Mochov není součástí Prahy, 
tudíž nemůžeme chtít, aby autobusy jezdily v půlhodinových intervalech od rána 
do večera včetně sobot a nedělí. Ročně stojí doprava Mochov kolem 280 000,- Kč. 
To není moc při rozpočtu, se kterým obec nakládá (ročně cca 50–60 mil. Kč), 
ale není to ani málo. Nikdo ani nechce, aby autobusy jezdily prázdné a zbytečně 
tak ničily cesty a zatěžovaly životní prostředí. Jízdní řády se pravidelně mění 
v březnu, o letních prázdninách, v září a v prosinci. Možné připomínky a dotazy 
ohledně dopravní obslužnosti, ale i co nového v Mochově, můžete proza-
tím směřovat na můj email millan.kn@seznam.cz., do předmětu napište heslo 
„doprava“. Tím chceme zatím udělat malý krůček ke zlepšení komunikace mezi 
našimi zastupiteli a spoluobčany Mochova.“

Bod č. 7) Žádost o udělení souhlasu s přerušením provozu Mateřském školy 
Mochov, okres Praha – východ 18. 4. 2019

Rozumíme paní ředitelce MŠ, že chce využít ředitelského volna na ZŠ, ale pro 
nás to není pádný důvod uzavírat MŠ celou. Určitě by se to dalo vyřešit jinak ke 
spokojenosti všech.

Bod č. 8) Žádost o udělení souhlasu s přerušením provozu Mateřské školy 
Mochov, okres Praha – východ ve dnech 25. 2. 2019 – 1. 3. 2019.
 
Náš názor na uzavírání celé MŠ je takový, aby MŠ přerušovala provoz co 
nejméně tzn. z důvodu např. havárie vody. V tomto případě, kdy v daném 
termínu probíhaly školní prázdniny na ZŠ a v jedné třídě v MŠ se měnila 
podlahová krytina, nebyl důvod přerušovat provoz v celé MŠ, pokud byl zájem 
rodičů své děti umísťovat v MŠ. Navíc oznámení o přerušení provozu v MŠ bylo 
vyvěšeno na dveřích v MŠ a podepsáno starostou a místostarostou 12. 11. 2018. 
Není to bohužel první případ, kdy starosta něco podepsal od stolu, aniž by si 
uvědomil své oprávnění a následky svého počínání. 

Bod č. 9) Veřejnoprávní smlouva k zajištění výkonu činnosti podle zákona 
o obecní policii smluvní strany obec Radonice a obec Mochov. 

Pro nás jako zastupitele, ale i občany, je zřízení obecního policisty zbytečné 
plýtvání obecními prostředky (obec to bude stát ročně kolem 200 000,- Kč).  
Počáteční náklady, ale budou daleko větší – cca 900 000,- Kč. Ty budeme platit 
na půl spolu s městysem Zápy. Pro srovnání: v roce 2018 byly náklady na činnost 
Městské policie Čelákovice na území k.ú. Mochov čerpány z obecního rozpočtu 
ve výši 231 320,- Kč. K tomuto bodu jsme měli dva návrhy. Buď upravit stávající 
smlouvu s MP Čelákovice a projednat pokračování smlouvy s MP Čelákovice, 
nebo přerušit smlouvu s MP Čelákovice na jeden rok. Poté vyhodnotit bezpeč-
ností situaci a k tématu se vrátit. Mezitím by se naši občané v případě potřeby 
obraceli na Státní policii na čísle 158. Co se týče pořádku v Mochově, obec platí 
člověka, který je cílevědomý, objíždí Mochov na kole, nepořádek (černé skládky 
atd.) monitoruje a o všem informuje v Mochovském zpravodaji.
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Bod č. 11) Podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova z dotačního titulu Podpora obnovy staveb a zaří-
zení dopravní infrastrukturu – oprava autobusové čekárny.

My jsme navrhovali na autobusové zastávce při rekonstrukci zřídit veřejné WC, 
odpočinkovou místnost pro řidiče autobusu s možností používat WC a nechat 
namontovat světelnou informační tabuli s příjezdy / odjezdy autobusů, jejich 
možnému zpoždění, odjezdy / příjezdy Mochovského vláčku. Střecha by měla 
být sedlová, osazená stejnými taškami (bobrovky, šupinové krytí), jaké se 
budou používat na budoucí opravené střeše kostela sv. Bartoloměje. K tomu 
upravit okolí památníku Jana Husa a náměstí. Záměr, že v zastávce bude skladiště 
posypového materiálu je holý nesmysl. Na to nám nikdo peníze nedá, a ještě 
budeme pro smích. Navíc jsme pro to, aby se tyto opravy věci veřejných – pokud 
se na ně budou využívat dotace z fondu – nezačínalo s pracemi dřív než „peníze 
přijdou na obec“. Dokumentace k dané opravě prozatím ani není zpracovaná.

Bod č. 12) Podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova z dotačního titulu Obnova drobných sakrálních 
staveb a hřbitovů – oprava márnice.

„Opět důkaz, že se na obci něco dělá“ ohledně čerpání dotací, ale aby to nedo-
padlo jako s novým chodníkem v ulici Chudomelská. Začalo se stavět, na obec 
nepřišla z Integrovaného regionálního operačního programu ani koruna a celý 
projekt se fi nancuje z obecní kasy.

Bod č. 13) Podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova z dotačního titulu Podpora obnovy místních 
komunikací – Oprava místní komunikace v ulici Sokolovská.

Zase důkaz, jak se špatně hospodaří s fi nančními prostředky obce – penězi nás 
všech. Nejdřív se cesta rozšíří z obecních peněz, ubere se zeleň, celá ulice pak 
vypadá „nějak divně“ a pak se žádá o dotaci na opravu asfaltového povrchu.

Bod č. 15) Revitalizace okolí kostela sv. Bartoloměje.

Díky administrativní chybě se o tomto bodu nehlasovalo, ale budeme chtít před-
ložit tento návrh znovu. Dle našeho názoru je nejvyšší čas se zabývat „mochov-
ským kopcem“ a dát ho do pořádku. Chceme, aby se v budoucnu jak kostel 
(střecha je v havarijním stavu a až se seženou peníze proběhne rekonstrukce 
střechy) tak kopec staly turistickým cílem, společně s přerovským Skanzenem 
a blízkou cyklostezkou u Labe, z čehož můžou mít užitek nejenom místní pod-
nikatelé. Celý projekt samozřejmě bude něco stát. Revitalizace by probíhala na 
etapy a jsou i možnosti žádat na celou akci fi nance z dotačních fondů. Nehoníme 
volební preference, jak nám bylo vytýkáno, pouze chceme, aby se jak kostel 
(tato překrásná kulturní památka, která nemá široko daleko konkurenci), tak 
i kopec jako jeden celek spolu s náměstím, zastávkou a památníkem staly chlou-
bou Mochova a po bývalé Frutě a Mrazírnách znovu zpopularizovaly naší obec.
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Bod č. 16) Rekonstrukce základní školy Mochov.

Jsme proti rekonstrukci budovy základní školy, protože bude jednodušší i levnější 
postavit školu novou (rekonstrukce školy = zbourání). Více informací o daném 
bodu v samostatném článku zastupitelky Ing. Palmové.

Bod č. 17) Projektová dokumentace – cyklostezka Mochov – Čelákovice.

Čest a slávu všem těm, kteří projekt cyklostezky z Mochova do Čelákovic v roce 
2003 dotáhli do stádia stavebního povolení (od té doby se pouze vyhazují obecní 
peníze za projekty předem odsouzené k zániku, a jedná se o statisíce korun). 
Proč se ale nevykoupil jediný pozemek a celý projekt skončil v šuplíku, to ví dnes 
snad jenom Pán Bůh a X. My jsme se chtěli celou situací ofi ciálně zabývat. (Cyk-
lostezky nemají za úkol se dostat co nejrychleji z bodu A do bodu B, proto se 
nabízela i varianta kolem Cucovny a podél Výmoly). Bohužel jsme nepřesvědčili 
ostatní zastupitele, takže zabývat se projektem cyklostezky můžeme pouze jako 
občané, což je málo.

Bod č. 18) Podání dotací na rekonstrukci Základní školy.

Původně se počítalo s rekonstrukcí školy při jejím provozu, v průběhu rozšířených 
letních prázdnin. Náš názor – postavit školu novou z druhé strany chodníku 
vedoucího vedle školy stávající. Dotace na nové školy jsou na ministerstvu 
vypsány pro obce, které mají do 3000 počet obyvatel. Po jejím dokončení by 
se stará škola zbourala a pozemek upravil pro potřeby školy. Pak existuje ještě 
jedna varianta. Nehvizdy staví novou školu, určenou pro druhý stupeň i okolních 
obcí. Jakmile bude postavená a zprovozněná, jeden nebo dva roky je možné 
využít její kapacity 8 % a přemístit tam i náš první stupeň. Mezitím se stará 
škola zbourá a na jejím místě vystaví škola nová. Opět odkazujeme na článek 
Ing. Palmové.

Bod č. 19) Diskuze

Navrhli jsme, aby se obec fi nančně podílela na opravě střechy kostela sv. Bar-
toloměje. Milan Kocian navrhl částku 1 milión, což měla být částka připravená 
k diskuzi (podle rozpočtu má stát oprava střechy 3,5 miliónu). Jsme přesvědčeni, 
že je naší morální povinností se o tuto výjimečnou kulturní památku náležitě 
postarat, i když není v majetku obce. Na tuto opravu je zřízen transparentní účet 
1500111/5500, na který mohou občané posílat peníze. 

Co se týče čelákovického gymnázia, díky úsilí rodičů, podporovatelů gymnázia 
a současně pod tlakem veřejnosti změnilo čelákovické zastupitelstvo své původní 
usnesení. Tím se podařilo odvrátit sloučení nebo spíš zánik gymnázia.

Kandidáti pro Mochov 
M. Kocian, P. Palmová, J. Vybíral
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Krásné jaro vám přeji spoluobčané!

Rybník je běh na dlouhou trať, protože se jím prozatím nikdo nezabýval. 
Pomalinku se činí potřebné kroky, a tak jsem se vrhla na věc, která rezonuje 
naší obcí už minimálně 2 volební období. Nepočítám do toho volební období 
právě probíhající – „základní škola“.

Dostali jsme k náhledu projektovou dokumentaci „rekonstrukce školy“, která 
byla zpracovávána už od roku 2010. Byla to mravenčí práce, protože původní 
dokumentace školy neexistuje. Starousedlíci si pamatují počátek 70. let minu-
lého století, kdy byla současná škola postavena. Aby se dokumentace rekon-
strukce mohla vypracovat, dělali se sondy, zkoumalo se podloží, obvodové zdi 
i konstrukce střechy. Jak vedou rozvody, příp. kanalizace se dnes jen odhaduje.
Z těchto údajů se vycházelo při přípravě projektové dokumentace k rekon-
strukci. I když projektová dokumentace je zpracovaná, stavební povolení už 
dva roky vydané, prozatím se nenašel dobrodruh, který by se do této akce 
pustil. A stavební fi rmy ví proč, mají zodpovědnost a rozhodně si nechtějí udě-
lat špatné jméno. 

A jak to vím já? Požádala jsem svého otce, který v produktivním věku cca 
30 let posuzoval projektové dokumentace staveb co se proveditelnosti týká. 
Není možné, aby se prováděly tyto práce za chodu školy, o letních prázdninách, 
i kdyby byly tříměsíční. Stěny jsou částečně z azbestu, jsou sice natřené, ale 
práce s tímto materiálem podléhá přísným regulím (je v projektu zohledněno). 
Základová deska, která by byla částečně využita pro stavbu obvodových zdí, 
a v které jsou ukotveny též nosné piloty pro střešní konstrukci, a pod kterou se 
nachází štěrk, by určitě nevyhovovala pro nově navrhovanou obvodovou zeď. 
Střecha už tenkrát byla v žalostném stavu. Desky i stávající střešní nosnou 
konstrukci ohlodává čas už skoro 50 let. Jsme přesvědčeni, že se bude muset 
postavit střecha nová. Původně se předpokládalo, že rekonstrukce proběhne 
při zachování provozu školy. Ale to jsou věci odborné.

Proto jsme velice ocenili rozhodnutí starosty p. Boučka, že se děti na rok či dva 
přestěhují do nově připravované školy v Nehvizdech. Ať už se bude rekonstru-
ovat nebo stavět nová, prostor bude volný. Stará škola se zbourá (šikulové to 
svedou do 14 dní max. 3 týdny) a může se stavět nová nízkoenergetická, která 
bude splňovat současné parametry. Okolní obce s počtem obyvatel do 3000 
dotaci na novou školu dostaly. Proč právě Mochov by měl být výjimkou?

Přikládám obrázek, jak může vypadat.
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Ve přední části je jídelna včetně prostoru pro vydávaní jídel tak jak nyní, počet 
ostatních místností je shodný jako u školy současné. Tři učebny, dva učitelské 
kabinety, šatna, sociální zařízení.

Nově: Předpokládaný objem navržené stavby je cca 3 150 m3,
předpokládaná cena navržené stavby je cca 15 750 000 Kč, bez DPH
doba výstavby: 6-8 měsíců. Životnost v desítkách let.
Cena rekonstrukce stavby dle současného projektu cca 16 250 000 Kč, bez DPH
doba výstavby?
Životnost takto navržené rekonstrukce?

Na závěr tohoto článku bych chtěla poděkovat svému otci, který se v důcho-
dovém věku k naší prosbě postavil čelem, jeho známým, kteří se ještě nyní 
pohybují v oboru, svým známým, kteří bez ohledu na honorář se rozhodli pomo-
ci (dle našeho názoru) dobré věci. Také bych chtěla oslovit vás, kteří tu žijete, 
promluvte se svými zvolenými zástupci, jaké jsou jejich názory na danou věc, 
proč hlasovali pro rekonstrukci. Zda by nezměnili názor, když už bude o mochov-
ské děti postaráno ve škole v Nehvizdech jak při „rekonstrukci“ tak i při výstavbě 
školy nové. Názor „Už jsme to rozhodli před vaším příchodem a máme stavební 
povolení“ u nás neobstojí. Všichni máme rok 2019 a podepsanou „Smlouvu 
o vytvoření dobrovolného svazku obcí“. Děkuji.

Protože nás zajímá Váš názor, budu i já ráda, pokud nám napíšete připomínky 
a poznámky k tomuto článku. Prosím použijte stejný e-mail jako u názorů 
a připomínek k dopravní obslužnosti (millan.kn@seznam.cz) tentokrát ale do 
předmětu napište „základní škola“. Děkujeme.

Ing. Pavlína Palmová, zastupitelka
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Vážení mochovští spoluobčané,
jak bývá čas od času zvykem bilancovat co se v minulém půlroce od voleb 
do Obecního zastupitelstva Mochov podařilo a co se připravuje do nejbližší 
budoucnosti dovolte, abych ve svém krátkém příspěvku pohovořil na toto téma. 
V loňském roce situace se státem vypsanými žádostmi o dotace nebyla příliš 
nakloněná naším potřebám a současně s tím jsme neměli ještě dokončené 
některé projekty, což bylo způsobeno hlavně absencí schvalovacích řízení. 
V letošním roce se situace zlepšila a bylo státem vypsáno hned několik výzev, 
se kterými korespondovaly naše potřeby. Proto jsme mohli požádat o dotace 
na některé menší akce, které nejsou fi nančně náročně natolik, abychom je 
nemohli fi nancovat z našich peněz, ale pokud nějaké dotace obdržíme, zbydou 
tyto prostředky na další projekty.

Chtěl bych informovat o stavu naší žádosti o dotaci na stavbu chodníku 
v Chudomelské ulici, jejíž rekonstrukce právě probíhá. Naše žádost prošla 
formálním hodnocením a byla MAS Pošembeří (Místní Akční Skupina) doporu-
čena k udělení. Protože se ale jedná o fi nance z IROP (Integrovaný Regionální 
Operační Program), je zde administrativa trochu složitější v tom smyslu, že se 
k udělení dotace vyjadřuje ještě orgán IROPu, což se v současné době děje. 
Dle informace MAS Pošembeří se v tomto případě už jedná o spíše formální 
administrativní krok k jejímu získání. Z celkové částky cca 1,6 mil. Kč bychom 
měli obdržet 1,4 mil. Kč, což je zhruba 80 procent uznatelných nákladů na 
projekci a stavbu. 

V letošním roce máme zatím podány žádosti na celkem 4 dotace. Jedná se 
o následující projekty:
–  rekonstrukce autobusové čekárny (pokud bychom tuto dotaci obdrželi jed-
nalo by se o částku cca 0,5 mil Kč)
– oprava komunikace Sokolovská, od návsi po obchod s nábytkem, kde 
dochází k propadání vozovky se všemi nepříjemnými důsledky (zde by se jed-
nalo o částku cca 5 mil Kč)
–  oprava márnice na místním hřbitově (tato dotace by byla v částce cca 250 
tisíc Kč)
–  rekonstrukce základní školy (jedná se o dotaci, která by pokryla větší část 
částky potřebné pro tuto realizaci, maximálně 10 mil. Kč z celkové částky 
17 mil. Kč)

K tomuto chci jenom podotknout, že i v případě neobdržení dotace na rekon-
strukci autobusové čekárny budeme tento projekt realizovat a bude hrazen 
z vlastních prostředků. Ostatní akce bychom asi zatím odložili a počkali, jak 
získání dotací dopadne a podle situace začali některé projekty realizovat ve 
vlastní režii. Jsme rádi, že na rozdíl od mnoha jiných obcí, které v současné 
době řeší svoji zadluženost, je naše obec bez dluhů a budeme se snažit vyna-
kládat prostředky na smysluplné a reálné projekty.
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Současně očekáváme, že budou vypsány dotace Ministerstva životního 
prostředí na obnovu zeleně, kde bychom se snažili získat část prostředků, 
které musíme vkládat do údržby a obnovy zeleně v obci. Zde se jedná hlavně 
o „výměnu“ suchých a poškozených stromů, rekultivaci a zabezpečení svahu 
u kostela a vybudování odpočinkové zóny u hřbitova. Zde bychom se snažili 
nějaké prostředky získat, ale tyto zásahy, mimo budování odpočinkové zóny 
jsou nutné udělat stejně, a tak budou muset být v případě neudělení dotací 
fi nancovány rovněž z rozpočtu obce. Jak jste jistě někteří z Vás zaregistrovali, 
tak některé zásahy jsme museli zrealizovat již nyní (jako je kácení suchých nebo 
poškozených stromů).
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Vzhledem k tomu, že se mě často občané dotazují jak pokračuje jednání 
ohledně vybudování cyklostezky Mochov-Čelákovice, chtěl bych Vás infor-
movat, že tato jednání intenzivně pokračují a konečně po dlouhodobém úsilí, 
a hlavně změnou zákona, se nám konečně podařilo nalézt shodu s podmínkami 
Policie ČR, která předběžně odsouhlasila návrh projektu při našem jednání, 
které proběhlo za účasti starosty, místostarosty a našeho projektanta v tomto 
měsíci. Projektant nyní zakomponuje projednané body do fi nálního projektu, 
který bude předložen Policii ČR a po jejím schválení bude požádáno o stavební 
povolení. Samozřejmě, že velmi důležitou další fází bude vykoupení pozemků 
od jednotlivých majitelů, kterých je více než 60, téměř se všemi máme předjed-
nán prodej pozemků. Poslední fází bude získání fi nančních prostředků. Věřím, 
že se nám tento poměrně náročný projekt podaří zrealizovat a pokud to nebude 
v tomto volebním období, tak bude uskutečněn v následujícím období.

Na úseku Školského výboru (ŠV) byla po zralé úvaze přijata opatření, která by 
měla do budoucna zamezit kritice postupu vedení mateřské školy v případě 
nutnosti uzavřít krátkodobě MŠ. Také se projednávala otázka změny pracovní 
doby v MŠ na začátek od 7.00 hod a konec do 16.30 hod. K otázce zavírání 
školky bylo dohodnuto se školou v Nehvizdech, že v těchto případech bude 
možné, za dohodnutých podmínek, dát menší počet dětí z Mochova krátkodobě 
do školky v Nehvizdech. Jednalo by se o počtu max. do 5 dětí. V případě, že 
by bylo zájemců více a školka musela být, např. z důvodu oprav atd. uzavřena, 
byla nabídnuta možnost, že školka Nehvizdy umožní mochovské MŠ nezbytně 
nutnou dobu působit v jejich prostorách, s personálním obsazením naší MŠ. 
Stejně tak jako otázka změny pracovní doby MŠ, tak i tato možnost budou kon-
zultovány s rodiči, za účelem zjištění zájmu a potřeb rodičů. Bylo doporučeno 
obě otázky projednat v rámci „Zápisu“ do MŠ, podle celkového zájmu bude 
následně rozhodnuto. V obou případech doporučujeme za ŠV, aby možnost 
náhradní docházky do MŠ Nehvizdy a změna pracovní doby byla rodičům 
srozumitelně vysvětlena a jejich reakce písemně potvrzena. Potom bude moci 
obec, jako zřizovatel, jednat s vedením MŠ o možných úpravách pro příští 
školní rok. 

Jako každý rok i letošní se obec Mochov zapojí do akce „Ukliďme Pošembeří“, 
kdy jsme se sešli během měsíců března a dubna a dělali pořádek v našem 
nejbližším okolí. S ohledem na to, že v loňském roce byla účast na hromad-
ném úklidu velmi tristní, doporučuji letošní rok, aby zájmové organizace 
provedli úklid v termínech dle svých možností a pokud se budou chtít zúčast-
nit jednotlivci navrhneme termín během dubna. Věřím, že Vám není lhostejné, 
v jakém prostředí žijeme a letošní účast bude ve větším počtu občanů. Materiál 
potřebný k úklidu je již na OÚ, dle potřeby bude přidělen jednotlivým skupinám. 
Prosíme proto o informaci, kde jsou shromážděny sebrané odpadky a pokud 
možno i o fotodokumentaci místa úklidu před a po činnosti. Odvoz nasbíraného 
odpadu na místo odvozu k likvidaci zajistí OÚ. 
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Organizace budou informovány o této akci informovány emailem přes kontaktní 
osoby, jednotlivci, plakáty a hlášením obecního rozhlasu.

Původně jsem chtěl reagovat na některé invektivy našich nových kolegů 
z minulého zasedání zastupitelstva obce, zastupitelů, ale myslím si stále, že 
je naděje, že bude lepší společně spolupracovat a vzájemně se nenapadat, 
a hlavně postupovat s vědomím, že než začnou kritizovat některá rozhodnutí, 
seznámit se skutečnou situací, prostudovat si jaké jsou možnosti obce, ať už je 
to v podávání dotací či podmínkami jejich podání apod.

Závěrem bych chtěl popřát všem občanům hezké Velikonoční svátky a bohatou 
pomlázku.

Jan Turek, místostarosta

I takto se dá bohužel uklízet :-)



Skanska začíná s rekonstrukcí druhé etapy 8 kilometrů dálnice D11

Stavební společnost Skanska začne s přípravnými pracemi v sobotu 30. 3. 
2019. Prosíme, počítejte s tím při vašich případných cestách o víkendu. Po 
celu dobu rekonstrukce bude dálnice D11 opět průjezdná ve 2 + 2 pruzích. 
Dokončení veškerých stavebních prací je plánováno na září 2019.

Po zimní technologické přestávce Skanska 1. dubna 2019 zahájí druhou etapu 
plánované rekonstrukce osmikilometrového úseku dálnice D11. Stavební práce 
začnou v úseku 0,00 – 8,00 km (exit Jirny) levého jízdního pásu dálnice ve 
směru na Prahu a jejich součástí bude také oprava mimoúrovňové křižovatky 
Černý Most, čtyř mostů a odpočívky na třetím kilometru dálnice. Po celou dobu 
rekonstrukce zůstane dálnice D11 průjezdná ve 2 + 2 jízdních pruzích.

Rekonstrukce osmikilometrového úseku dálnice D11 zahrnuje, kromě samotné 
kompletní výměny konstrukčních a vozovkových vrstev komunikace, také na-
pojení jednotlivých větví křižovatky Černý Most na pražský okruh, rekonstrukci 
čtyř mostních objektů, kanalizace, zabezpečovacích systémů a kabelového 
vedení. Skanska zároveň v rámci modernizace opraví stávající odpočívadla na 
třetím kilometru dálnice.

Jednou z technologických zajímavostí tohoto projektu je betonáž monolitic-
kých svodidel mezi jízdními pásy. Realizace je prováděna fi nišerem s posuvnou 
formou na předem připravený betonový základ. Oproti standardním prefa svo-
didlům probíhá tato činnost bez nutnosti použití zdvíhacích zařízení, a tudíž je 
pro naše zaměstnance bezpečnější.

Případné dotazy můžete směrovat na D11@skanska.cz
Skanska, a.s.
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MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ A ODPADŮ URČENÝCH KE 
ZPĚTNÉMU ODBĚRU 

       Obec:                                          Mochov

       Den a datum:                                 sobota 4. 5. 2019

       Stanoviště:                          separační dvůr

       Čas:                              11.05 – 11.35

Odpady, které budou přebírány:

nebezpečný odpad – oleje, znečištěné obaly, barvy, lepidla, pryskyřice, mastné 
tkaniny, ředidla, rozpouštědla, kyseliny, zásady, pesticidy, léky, AKU baterie, 
monočlánky, atd.

elektrospotřebiče – lednice, televize, monitory, zářivky, drobné elektrospotřebiče
(jelikož lednice, televize a monitory patří do systému zpětného odběru, budou 
tyto elektrospotřebiče převzaty pouze kompletní)

pneumatiky – od osobních automobilů bez disků, ostatní pneumatiky (to 
znamená s disky, traktorové atd.) nebudou převzaty!

Stavební odpad s obsahem azbest (eternit...) není součástí mobilního sběru.

Prosíme o dodržování předávaných odpadů. Děkujeme.

V rámci mobilního svozu nebezpečného odpadu nebude přebírán od občanů 
z kapacitních důvodů objemný odpad (nábytek, linolea, koberce, atd.) – 
nejedná se o nebezpečný odpad!

Sběrný dvůr

Sběrný dvůr je od 3. dubna otevřený každou středu od 17 do 18 hodin 
a každou sobotu od 10 do 11:30 hodin. Vzhledem k vysoké 
návštěvnosti sběrného dvora, prosím o přetřídění již doma. 

Děkujeme OÚ Mochov
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Vážení spoluobčané,
stále nabízíme možnost zakoupení nádoby na odvoz plastu. Nádoby budou 
v roce 2019 vyváženy 13 x ročně zdarma a svozovým dnem bude vždy pátek. 
Konkrétní termíny svozu jsou uvedeny níže v přiložené tabulce.

V případě zájmu o odvoz plastu se obracejte na obecní úřad tel. 602 266 089.
Cena nádoby je 1.139 Kč. Obec nádobu dotuje částkou 589 Kč, zájemce 
zaplatí za nádobu částku 550 Kč a svoz je zdarma.

Kalendář svozu plastů pro rok 2019
Leden  4. 1.
Únor  1. 2.
Březen  1. 3. a 29. 3.
Duben  26. 4.
Květen  24. 5.
Červen  21. 6.
Červenec 19. 7.
Srpen  16. 8.
Září  13. 9.
Říjen  11. 10.
Listopad 8. 11.
Prosinec 6. 12.

Obecní úřad Mochov
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VÍTÁNÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ V OBCI MOCHOV

Vážení rodiče,

dovolujeme si Vás pozvat k tradičnímu slavnostnímu přivítání 

nových občánků, kteří se narodili v obci Mochov v roce 2018.

Přivítání se bude konat v pátek 12. dubna 2019 

v salonku Hotelu Bouček od 16 hodin.

Příští uzávěrka Mochovského zpravodaje je naplánována na 11. 6. 2019. Uvítáme 
všechny Vaše příspěvky, náměty a zajímavé fotografi e, ať už z dění v Mochově nebo 
Vašich dovolených a výletů.
 
V případě zájmu prosíme o zaslání na email zpravodaj.mochov@seznam.cz do 
uzávěrky Mochovského zpravodaje.

Děkujeme za spolupráci 
přejeme krásné 
Velikonoční svátky.

Redakce Mochovského 
zpravodaje: 

MUDr. Vlastimila Stará 
a Petra Hejnová

Foto: Petra Hejnová
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Z MOCHOVSKÝCH ŠKOL

ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Zakončení roku 2018 se neslo ve svátečním duchu příprav na Vánoce. I ve školce 
se děti těšily na příchod Ježíška, seznámily se s tradicemi a zvyky, vyráběly dárečky 
a přání, samy si připravily slavnostní stoly s cukrovím. V každé třídě na děti čekaly 
krásné dárky.

Leden zahájil vzdělávacím programem o správném přístupu ke zdraví a první pomoci. 
Děti hravou formou získaly poznatky o některých nebezpečných situacích a preven-
ci úrazů. Proměnily se na doktory a ošetřovaly své plyšáky. Následoval vzdělávací 
ekoprogram o životě volně žijících zvířat: „Povídání se zvířátky“. Podle obrázků děti 
poznávaly známá zvířata, získaly o nich zajímavé poznatky, aktivně se zapojily do 
plnění úkolů a hádanek.

Příchod února se nesl v duchu karnevalu a Masopustu. Ve školce vrcholily přípravy 
na karnevalový rej. Děti se předvedly v maskách a na závěr je čekala sladká odměna 
a medaile. Po karnevalovém reji ve školce navázal celodenní výlet do Čechovy 
stodoly. Poutavým vyprávěním a prohlídkou tematické výstavy se děti seznámily 
s tradicemi a zvyky Masopustu, s průvodem a rejem masek, se staročeskou zabijač-
kou a se vším, co k ní patří. V tvořivé dílně si děti samy vyrobily masopustní masku.

V době jarních prázdnin proběhla ve školce výměna podlahy a jiné úpravy ve velké 
třídě. Děti přivítalo příjemné a čisté prostředí.

Kolektiv MŠ Mochov
Článek je uveřejněn v původním znění.
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Zápis dětí pro školní rok 2019/2020

Výdej přihlášek 11. 4. 2019 od 9,00 do 16,00 hod. v budově MŠ (ke stažení 
v pdf. na webových stránkách MŠ). Vyplněné přihlášky přineste s sebou 
k zápisu. Dále rodný list dítěte a občanský průkaz zákonného zástupce.

Zápis proběhne ve čtvrtek 13. 5. 2019 od 13,00 do 17,00 hod. v ředitelně MŠ. 

K předškolnímu vzdělávání se přednostně přijímají děti v posledním roce před 
zahájením školní docházky. 

Do mateřské školy přijímáme zpravidla dítě, které dosáhlo tří let věku, podro-
bilo se stanovenému pravidelnému očkování, má doklad, že je proti nákaze 
imunní nebo se nemůže očkování podrobit pro trvalou kontraindikaci. Dítě je do 
mateřské školy přijímáno na základě žádosti rodiče (zákonného zástupce), o při-
jetí rozhodne ředitelka školy. Formulář žádosti rodiče dostanou ve stanoveném 
termínu v mateřské škole. Po ukončení zápisu obdrží rodiče rozhodnutí o přijetí 
– nepřijetí dítěte do MŠ.

Ředitelka mateřské školy Mochov, okres Praha – východ stanovila kritéria 
(k dispozici při vydávání přihlášek), podle nichž bude postupovat při rozhodování 
na základě ustanovení č. 165. 2 písm. b) zákona č.561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve 
znění pozdějších předpisů, o přijetí dítěte k předškolnímu vzdělávání v mateřské 
škole v případě, kdy počet žádostí o přijetí k předškolnímu vzdělávání v daném 
roce překročí stanovenou kapacitu maximálního počtu dětí pro mateřskou školu.

Děti jsou přijímány podle kritérií, nezáleží na čase, ve kterém se k zápisu dostaví.

Bc. Šárka Králová, ředitelka mateřské školy

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Úspěchy našich žáků

Již druhým rokem se účastníme různých soutěží zaměřených na matematiku 
a logiku. Po prvních zkušenostech se soutěžením v těchto oblastech začínáme 
mít první úspěchy. Tento školní rok se podařilo umístit Danielu Koskovi na 4.– 6. 
místě v okresním kole matematické olympiády, do kterého postoupilo 63 dětí. 
Další postupující do okresního kola byla Lucie Matyášová (logická olympiáda) 
a v minulém školním roce Nela Sekaninová (matematický klokan). 

24 MOCHOVSKÝ ZPRAVODAJ



V současné době probíhá vyhodnocení mezi-
národní matematické soutěže Pangea, která 
se koná pod záštitou Českého svazu vědec-
kotechnických společností a Jednoty českých 
matematiků a fyziků. Kdo postoupí? To budeme 
vědět 1. dubna.

Mgr. Lenka Wildová – učitelka ZŠ Mochov

Základní škola Mochov zve rodiče a budoucí prvňáčky
na

ZÁPIS DO 1. ROČNÍKU
VE ČVRTEK 11. 4. 2019 od 13.30 do 17.00 v budově školy

Těší se na vás žáci a paní učitelky!

Na webových stránkách školy www.zsmochov.cz jsou k nahlédnutí podrob-
nější informace o průběhu zápisu a ke stažení Registrační lístek k zápisu.
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ZPRÁVY Z KNIHOVNY

Člověk může hodně číst, objevovat nové názory. 
To, ale neznamená, že s nimi souhlasí.             

 
Je pět důvodů, proč bychom měli díky čtení být 
šťastnější. Jde o zdravou bibliterapii.
1. Zlepšuje komunikativnost – vědci zjistili u lidí, 
kteří pravidelně čtou, že jsou tolerantnější a ohleduplnější.
2. Téma hovoru – čtení posiluje schopnost komunikovat s lidmi o přečtené knížce.
3. Pomáhá najít řešení – podporuje lépe se vyrovnat s obtížnými situacemi.
4. Posiluje ego – příběhy mohou podpořit naše sebevědomí, hrdinové z knih ho dodají.
5. Vykouzlí dobrou náladu – umí zahnat stres, čtení uvolňuje mysl mnohem lépe 
než televize nebo sociální sítě.

Proto i naše, sice malá, knihovna se vám snaží nabídnout nové knihy, které díky 
OÚ Mochov nakupujeme a také díky výměnným souborům z knihovny Mladá 
Boleslav čtenářům půjčujeme. Mně osobně je líto, že četba v Mochově klesá, 
přijďte se přesvědčit a třeba si vyberete dobrou knížku.

Nabídka nových knih: tři díly od spisovatelky Jojo Moyesové Než jsem tě poznala 
(hniha byla zfi lmovaná), Život po tobě a třetí, poslední díl Sama sebou. Blogerka 
Marta Kučíková vás potěší vtipným čtením na dobrou noc Italské jednohubky 
a Italské dvouhubky. Další blogerka Klára Mandausová napsala Holky s octem, Ivana 
Andreos Otoč se tváří ke slunci, máme vynikající román od H. M. Kornerové Heřmán-
kové údolí, příběh popisuje život volyňské češky po příchodu v padesátých letech do 
českého pohraničí. Od spisovatele detektivních románů Roberta Bryndzy máme všech 
jeho pět románů a nyní, v březnu, vyjde jeho další román Smrtící tajnosti, kde inspertor-
ka Erika řeší další komplikovaný případ. Jeho knihy vyšly již ve 27 jazycích a všechny 
nesou název – světový bestseller. Další detektivní román z prostředí Londýna Temné 
říční proudy napsal S. Bolton. Pro děti máme poslední díl Malého poseroutky a další 
zajímavé knížky. Ve výměnném souboru z Mladé Boleslavi máme 50 zajímavých knih 
různého zaměření. Nejnovější časopisy nabízí mnoho nápadů na velikonoční tvoření. 
Přehled o vycházejících knižních novinkách najdete ve vývěsce u OÚ Mochov.

Výročí: 
100 let se letos dožívá cestovatel Miroslav Zikmund, jeho několik cestopisů s Jiřím 
Hanzelkou máme v naší knihovně, máme také jejich knížku Zvláštní zpráva. Letos 
by se dožil 90 let spisovatel František Nepil, psal pro děti i dospělé úsměvné knížky, 
např. Makový mužíček. Před 4o lety zemřel Jan Otčenášek, autor mnoha románů 
a novel, např. Romeo, Julie a tma.

Knihovna je vám k dispozici každou středu od 15 hod do 20 hod.
Lidičky a dětičky, přijďte si pro dobré čtení! 

Květa Vokounová, knihovnice  
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Poděkování

Jménem mochovských důchodců děkujeme za krásné vystoupení žáků Základní 
školy při vánoční besídce a partě nadšenců za velmi pěkné vystoupení v mochov-
ském kostelíku Sv. Bartoloměje, rovněž o Vánocích. Velmi zajímavá byla i přednáš-
ka Polabské tvrze – Mochov a okolí, přednášel Mgr. Martin Hůrka z Vyšehořovic, 
historik Muzea Brandýs n. L. 

Na květen je naplánovaný výlet pro seniory autobusem do Vyšehořovic, kde 
nás opět Martin Hůrka provede nově zrestaurovaným kostelíkem a seznámí nás 
s vyšehořovickou tvrzí a její opravou. Myslím, že málokdo z Mochováků se podíval 
do těchto prostor a je seznámen s historií naší nejbližší sousedské obce. Začát-
kem května sledujte plakáty a hlášení místního rozhlasu o termínu vycházky.
                                                        

Květa Vokounová a Vlastimila Stará, K a S komise OÚ Mochov

Foto Ladislav Zejda
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KERAMIKA V AUTOŠKOLE

SPOLKY A SDRUŽENÍ

Výrobek ve fázi koženého střepu Hotový vypálený výrobek

Výrobek ve fázi koženého střepu Hotový vypálený výrobek

28 MOCHOVSKÝ ZPRAVODAJ



Výrobek ve fázi koženého střepu Hotový vypálený výrobek

Výrobek ve fázi koženého střepu Hotový vypálený výrobek
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KOŠÍKÁŘSTVÍ V AUTOŠKOLE

Na košíkářském kurzu nejenom vyrábíme různé pedigové a proutěné výrobky, 
ale také slavíme. V minulém týdnu oslavila naše lektorka paní Alena Borovičková 
významné životní jubileum. Přejeme jí pevné zdraví, štěstí a aby byla stále tou 
studnicí nápadů a vzorů pro naše košíkářské výrobky.
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ŘEMESLA POLABÍ

V Čelákovicích v březnu proběhla výstava Řemesla Polabí. Společně s výstavou 
byla i soutěž, ve které se na předních místech umístily i mochovské košíkářky. 
Posuďte sami, jaké krásné výrobky umíme uplést.
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KYNOLOGIE V MOCHOVĚ

Pomalu končí zima a všichni se už těšíme na příjemnější jarní teploty. I když 
některé dny byly mrazivé a napadl sníh, v naší kynologické organizaci se 
věnujeme výcviku za každého počasí. Od nového roku máme nového výcvikáře 
a fi guranta na nácvik obran pana Václava Kose, který má bohaté zkušenosti 
s výcvikem služebních psů. Pro laického čtenáře, musíme uvést, že dnešní 
nácvik obran, nemá za úkol zvýšit agresivitu psů vůči lidem, ale rozvíjet lovecký 
a kořistnický pud. Při tomto způsobu výcviku obran pes loví předmět (rukáv či 
tzv. peška). Pes bere výcvik jako hru, kdy fi gurant je vlastně kamarád, který se 
s ním o předmět přetahuje a umožňuje mu ho ulovit.

Abychom prováděli nácvik jednotlivých cviků správně, musíme se vzdělávat 
i v teorii a proto jsme využili nabídky na seminář od rozhodčího I. třídy pana 
Jaroslava Tišla na téma: „Nový Mezinárodní zkušební řád IGP a změny v Národ-
ním zkušebním řádu“. Seminář se konal dne 24. února pro členy ZKO Mochov, 
ale přivítali jsme zájemce o teorii i z jiných kynologických organizací. Tyto nové 
informace budou mít někteří členové možnost brzy vyzkoušet i v praxi. 

Dne 23. března jsme pořádali zkoušky dle již zmiňovaného mezinárodního a ná-
rodního zkušebního řádu. Již v prvém týdnu měsíce února byl naplněn maximální 
limit osob + psů pro složení zkoušky. Stejně jako v loňském roce si naši kyno-
logickou organizaci pomocí nových a stále aktualizovaných webových stránek
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vyhledali noví zájemci nejen o výcvik, ale i ti, kteří si se svým psem chtějí složit 
zkoušku.

Pro zájemce o kynologii jsme přichystali dne 30. března od 9 hodin „Den otevře-
ných dveří“ na našem kynologickém cvičišti. Předváděly se ukázky výcviku psů 
v poslušnosti a obranách.

Dne 6. dubna 2019 v 9 hodin otevíráme nový kurz základní poslušnosti pro 
všechny plemena psů.

Pokud se vám příspěvek o dění v naší kynologické organizaci líbí, pro více 
informací navštivte náš web https//zko-mochov.webnode.cz, anebo nás můžete 
navštívit každou sobotu v 9 hod. na místním cvičišti, které se nachází na silnici 
směrem na Kozovazy, vlevo ihned za dálničním mostem.

Mirka Voříšková, Jednatel ZKO Mochov

Vážení spoluobčané,

Rádi bychom Vás informovali o dění v naší jednotě 
od počátku roku 2019. Po tradičním únorovém, po 
obnovení tradice v pořadí již desátém, Plesu spor-
tovců, se 20.3. po roce konala valná hromada naší 
jednoty, která byla po třech letech volební. Usne-
sením členů výboru na konci minulého „volebního“ 
období byl počet členů výboru zvýšen z 9 na 11 
a já jsem velmi rád, že se podařilo zapojit do orga-
nizace další nadšence a po letech poklesu i zvý-
šit počet členů naší jednoty. Rádi bychom v tomto 
trendu pokračovali a to hlavně rozšířením nabídky 
naší činnosti a i výhodami plynoucími z členství 
v ČOS. Role sokola se v letech mění, ale my vě-
říme, že hraje a nadále bude hrát významnou roli 
v životě občanů a přispěje tak k lepšímu životu 
v naší obci. V loňském roce jsme rozšířili nabídku 

sportovního vyžití na sále sokolovny o novou možnost zahrát si krom ping pongu 
i badminton na novém povrchu pro tuto hru určeném (viz leták dále). Postupně 
také doplňujeme prvky pro cvičení a hraní dětí a mládeže (viz foto), v čemž chce-
me pokračovat i do budoucna a po dořešení změny vytápění sálu, což se nám 
doufáme podaří také v tomto roce, bychom chtěli spustit i využití tohoto zařízení 
pro veřejnost ve formě herny či pravidelných otevíracích hodin, kdy bude toto 
k dispozici a všeobecně rozjet pravidelné akce, cvičení apod. na tomto sále. 
O detailech Vás budeme samozřejmě informovat. Na začátku tohoto roku jsme 
v areálu Na Hrázce nechali vybudovat nový herní a cvičící prvek (viz foto) pro naše 
děti, mládež, ale i dospělé a doplnili tak hrazdu vybudovanou v loňském roce.
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V roce 2019 bychom rádi pokračovali v údržbě a zhodnocování našeho 
majetku (objekt sokolovny, areál Na Hrázce, fotbalové hřiště) a pokračovali tak 
v nastartovaném procesu, který povede k větším investicím v letech příštích 
jak na objektu sokolovny (v současnosti dokončujeme projektovou dokumen-
taci pro velkou investiční akci na objektu sokolovny, s kterým Vás seznámíme 
při dalších příležitostech), tak například v areálu Na Hrázce. Vše je samo-
zřejmě závislé na dvou klíčových faktorech. Kapitálu fi nančním a lidském.
Ve standardní činnosti sportovních oddílů nás čeká start jarní části fotbalové 
soutěže (muži, žáci viz tabulky níže) a blížící se zahájení nohejbalové sezóny. 
Neváhejte a navštivte některý z domácích utkání hraných na našich hřištích!
Z oddílu všestrannosti nás čekají opět pravidelná cvičení v tělocvičně (viz 
rozpis) a samozřejmě zábavná odpoledne pro děti. Zapojíme se opět do již 
pravidelné akce Sokolský týden v pohybu, v rámci kterého se uskuteční Běh 
do vrchu, Noci sokoloven a ženy sestry budou pokračovat v nácviku skladeb.
Nabídka aktivit naší jednoty je pestrá, nicméně pokud by v ní někdo nenašel, co 
hledá a měl by čas, chuť a odhodlání rozjet nějakou jinou sportovní, kulturní či 
volnočasovou činnost, která by mohla rozšířit nabídku aktivit naší jednoty nebo 
by pro svou činnost sháněl jen prostor, nechť se nám ozve. T.J. Sokol Mochov je 
otevřena všem občanům obce a naše prostory a hřiště jsou po dohodě k dispozici, 
a právě určeny pro tyto aktivity členů jednoty i ostatních aktivních občanů obce.

Kontaktovat nás můžete jakkoliv na uvedených kontaktech, které jsou k dispo-
zici na www.tjsokolmochov.wz.cz nebo www.facebook.com/sokolmochov, 
emailem na tjsokolmochov@seznam.cz nebo přímo přes nějakého člena 
výboru jednoty, jejichž jména jsou uvedená i na těchto stránkách. Na nich Vás 
také pravidelně informujeme o pořádaných akcích, termínech cvičení a jsou 
zde umístěné fotografi e z proběhlých akcí a spousta zajímavostí. Pokud si 
přejete dostávat informace z jednoty, župy, ČOS také emailem, stačí napsat na 
uvedený email. Zároveň bych chtěl ještě zopakovat: T.J. Sokol Mochov je tu 
pro všechny občany obce, kteří mají zájem, jakkoliv účastnit aktivit nebo 
se podílet na jejich přípravě, případně vzniku aktivit nových! Je to jen na 
Vás! Rozjeďme více komunitní život v obci!

Děkujeme za podporu všem těm, kteří nějak participují na chodu naší jednoty, 
jenž je tu pro všechny občany již sto třináctou sezónu.

Přeji Vám krásné jaro a se sokolským Nazdar se těším na shledanou na některé 
akci pořádané T.J. Sokol Mochov!

Karel Mrňa, Starosta T.J. Sokol Mochov
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Fotbal muži – III. třída

Zimní pauza je u konce a jarní část sezony se nám pomalu rozjíždí. Týden před 
prvním „mistrákem“ sehrajeme přátelské derby se Spartakem Čelákovice a pak 
už to konečně začne. Celkem 12 zápasů, z toho 7 na domácím hřišti. Cílem je 
udržet se v tabulce „na bedně“, což by byl jistě úspěch, ale hlavně ať hráči na 
hřišti i diváci na „tribuně“ mají všichni dobrý pocit z příjemně stráveného ne-
dělního odpoledne, k čemuž jistě pomůže i vynikající klobása a točené pivo :-)

David Konopík
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 14. kolo    T. J. Sokol Mochov  Veltěž   NE  24. 3. 2019  15:00

 15. kolo    VOLNO

 16. kolo   T. J. Sokol Mochov  Zeleneč B  NE    7. 4. 2018  15:30

 17. kolo   Bášť     T. J. Sokol Mochov NE  14. 4. 2018  15:30

 18. kolo   T. J. Sokol Mochov  Větrušice  NE  21. 4. 2018  16:00

 19. kolo   T. J. Sokol Mochov  Brandýs B  NE  28. 4. 2018  16:00

 20. kolo   Měšice  T. J. Sokol Mochov SO    4. 5. 2018  16:30

 21. kolo   T. J. Sokol Mochov  Kojetice  NE  12. 5. 2018  16:30

 22. kolo   Nehvizdy  T. J. Sokol Mochov SO  18. 5. 2018  17:00

 23. kolo   T. J. Sokol Mochov Mratín   NE  26. 5. 2018  17:00

 24. kolo   Sluhy   T. J. Sokol Mochov SO    1. 6. 2018  10:15

 25. kolo   T. J. Sokol Mochov  Předboj  NE     9. 6. 2018  17:00

 26. kolo   Brázdim   T. J. Sokol Mochov SO  15. 6. 2018  17:00

  Rk.    Družstvo  Záp.   +  0  -    Skóre               Body

  1        AFK Nehvizdy  12 12 0 0   61:9  36

  2        TJ SK Bášť   12  8 0 4   32:18  24

  3        TJ Sokol Mochov  12  7 2 3   21:17  23

  4        TJ Jiskra Kojetice  12  7 1 4   36:23  22

  5        TJ Sokol Měšice  12  6 3 3   30:15  21

  6        SK Zeleneč B  12  6 1 5   35:31  19

  7        TJ Sokol Větrušice  12  5 3 4   18:18  18

  8        FK Brandýs n.L. B  12  5 3 4   21:25  18

  9        TJ Svornost Brázdim  12  3 3 6   28:33  12

 10       TJ Sokol Předboj  12  2 3 7   14:34  9

 11       TJ Sokol Sluhy  12  2 2 8   16:39  8

 12       Sparta Mratín  12  1 3 8   17:42  6

 13       TJ Sokol Veltěž  12  1 2 9   26:51  5
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Žáci Starší žáci se připravují na jarní část sezony a to střídavě v tělocvičně, na 
umělé trávě a v hale Vikomt. V jednání je i přátelský zápas abychom byli dobře 
připraveni na první mistrovský 7.4. doma se Stratovem. Těšíme se na vaši 
diváckou podporu! Více informací na: www.souteze.fotbal.cz/turnaje/středo-
český kraj/Nymburk/starší žáci 7+1

Jiří Linka

   Rk.   Družstvo              Záp.     V      R    P      Skóre       Body      

     1    Sadská     12 12    0     0 61:9     36

     2    Budiměřice - Šlotava   12  8     0     4 32:18     24

     3    Stratov     12  7     2     3 21:17     23

     4    Dymokury    12        7     1     4 36:23     22

     5    Pátek     12  6     3     3 30:15     21

     6    Loučeň     12  6     1     5 35:31     19

     7    Slovan Poděbrady   12  5     3     4 18:18     18

     8    TJ Sokol Mochov   12  5     3     4 21:25     18

     9    Struhy     12  3     3     6 28:33     12

   10    Chrást     12  2     3     7 14:34      9

Ostatní plánované akce T.J. Sokol Mochov pro rok 2019

Slet čarodějnic     30. dubna
Dětský den     červen
Divadelní představení pro děti   červen
Nohejbalový turnaj KAP CUP   červenec
Týden v pohybu (běh do vrchu)   září
Divadelní představení pro děti   říjen
Mikulášská nadílka-rozsvěcení stromečku prosinec
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BADMINTON A PING PONG V SOKOLOVNĚ

V mochovské sokolovně je nově k dispozici 
badmintonový kurt a pingpongový stůl!!!
Zájemci o hru se mohou hlásit v hospodě
– mimo otevírací dobu je možné se domluvit 
na tel. č. 725 455 352

Hráčskou výbavu vč. sálové obuvi s sebou!

CENÍK
badminton: Cena za použití kurtu je 100,- Kč/1 hodina

(pro členy T.J. Sokol Mochov je cena poloviční = 50,- Kč/1 hod.)
ping pong: 20,- Kč/hráč/hod. (členové T.J. zdarma)
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PRO BYSTRÉ HLAVIČKY DOSPĚLÝCH

Tajenka: Velikonoce
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PRO BYSTRÉ HLAVIČKY DĚTÍ

1. 
Pomůžeš Sašovi najít páry ponožek? 
Obě ponožky spoj čarou. Jestli chceš, 
vymaluj si je.

2. 
Určíš, kterou rybu každé dítě ulovilo?
Až se ti to podaří, napiš řešení do tabulky.

3. Kterou cestou musí jít profesor 
Bystrozraký, aby se dostal na vyhlídku 
pyramidy?
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Z HISTORIE
Mochovské mýto

V mochovské (Ferešově) kronice se můžeme dočíst o mýtu, které až do roku 
1902 bylo vybíráno u mostu přes Výmolu na tehdejší silnici, která vedla od Po-
děbrad přes Mochov na Prahu. „Mýtný domek stál před mostem na levé straně 
před čp. 83. Jedna místnost ne větší 4 x 3 m s malou předsíňkou pod svisel 
přilepenou 1 ½ m širokou a s 1 oknem směrem k mostu hostila mýtného často 
s četnou rodinou. Pod oknem v místnosti byl rumpál, kterým se závora stahovala 
neb vytahovala… Mýtné se platilo z jednoho páru koní tam neb zpět 8 krejcarů. 
Platilo se ze všech kopytníků i z vepřů.“ Řada osob i institucí z placení byla 
vyňata. Kronikářova zmínka nám přibližuje dobu, o které slyšel vyprávět očité 
pamětníky, jak to však s místním mýtem bylo v dobách o mnoho staletí dříve?

Jedním z nejstarších dokladů mochovského mýta je zpráva z roku 1570, která 
nám poodkrývá situaci, jež se vyskytovala snad v každé době. Toho roku si 
přerovský purkrabí Zikmund Racek z Doubravy písemně stěžuje nadřízenému 
úřadu, že „mnozí formani a jiní lidé, kteří od Limburka a jinud ku Praze silnicí 
a skrze Mochov jeti mají, k Šelákovicům a jinudy, kdež clo neplatívají, jedno aby 
v Mochově neplatili, se vyhýbají tak, že užitkův jeho milosti císařské nemálo 
uchází a já na cesty vynakládati z důchodův jeho milosti císařské dáti musím.“ 
Míst, kde se platilo mýtné, bývala celá řada. Cesta se zbožím či převod dobytka 
na delší vzdálenosti se mohly snadno prodražit. Obejít mýtný bod v obci bylo 
jistě snazší, než se vyhnout mýtu na mostě přes řeku. Vidíme také, jaký byl (ale-
spoň teoreticky) jeden ze smyslů vybírání mýta – získat prostředky na opravu 
cest.

Mgr. Martin Hůrka

Zdroje:

Městské muzeum v Čelákovicích, kopie Kroniky Mochova I. (autor Bedřich Fereš, 1950-1952), s. 253n.

Národní archiv, Stará manipulace, inv. č. 1697, sign. K 118/10, Mochovské clo (1570).
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V lednu 2019 se konala v salonku hotelu Bouček zajímavá přednáška s názvem 
Polabské tvrze - Mochov a okolí. Poutavě přednášel hostorik Oblastního muzea 
Brandýs n. L. Mgr. Martin Hůrka.
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TIPY NA VÝLET

Pozvánka na výstavu v Uměleckoprůmyslovém muzeu v Praze, která byla pro 
velký zájem veřejnosti prodloužena. Můžete ji shlédnout do konce května 2019 
denně kromě pondělí od 10 do 18 hod. Můžete se zúčastnit též komentova-
ných prohlídek nebo se zúčastnit Rodinné výtvarné sobotní dílny Fenomen 
Podolská, na tyto akce je nutné se objednat na telefonu 775 936 650.

Hana Podolská, legenda české módy

Vysoká kvalita krejčovské práce, luxusní látky, podnikavost, obchodní duch, 
znalost nejnovějších pařížských trendů, přizpůsobených českému výtvarnému 
cítění i příjemná společenská povaha učinily ze salonu Podolská nejoblíbenější 
a nejznámější módní závod meziválečné české společnosti. Výstava vás pře-
nese do módního salonu první republiky a představí 50 originálních modelů 
a doplňků. Fotografi e, kresby a další dokumenty přiblíží chod salonu a života 
Hany Podolské. V aktivní zóně výstavy se můžete seznámit se strukturou látek 
dotykem a vzít do ruky ušité modely z té doby.
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FOTOGRAFIE NAŠICH ČTENÁŘŮ

Foto Ladislav Zejda
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Foto Petra Hejnová Foto Petra Hejnová

Foto Vlastimila Stará
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Foto Veronika Stará

Foto Veronika Stará
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Foto Ladislav Zejda

Foto Ladislav Zejda
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Když si fotograf hraje. 

Foto Martin Hejna

Stejný pejsek z jiné perspektivy. 

Foto JItka Stohrová
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Inzerce

P N E U S E R V I S
OPĚT OTEVŘENO

ÚT + ST + ČT 7:00 - 15:00
nebo dle dohody

Tel. 603 363 507
Jiří Karel, K Nádraží 218, Mochov

Foto Ladislav Zejda
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Obecní úřad Mochov
Sokolovská 92, 250 87 Mochov
tel./fax: 326 992 457
e-mail: obecmochov@c-mail.cz

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Vyžeňte z hlavy jednou provždy myšlenku, že když je člověku X let, je všemu konec.
Právě teď nám začíná ten úžasný pocit svobody.

 Neznámý autor 

Duben   Květen    Červen

Anna Boumová  Václav Hegr   Olga Andrlová

Anna Došková  Miloš Němeček   Jaroslava Kvapilová

   Drahomíra Ulrychová  Milada Rumlová

   Květa Stupecká   Marta Zemanová

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví! 

Sledujte hlášení místního rozhlasu, informační plakáty a internetové stránky obce Mochov – www.mochov.cz

Termíny pátečních tvoření a dalších akcí budou vyvěšeny ve skřínce u OÚ, na dveřích 
Autoškoly a na dalších našich vývěsních místech.

 2. 4. 2019        19 hod.             Keramika           Autoškola

 12. 4. 2019     16 hod.         Vítání občánků                 Hotel Bouček

  16. 4. 2019     19 hod.          Keramika                                          Autoškola

 30. 4. 2019     odpoledne    Pálení čarodějnic                              Fotbalové hřiště

 4. 5. 2019       14.30 hod.     Koncert pro seniory                          Hotel Bouček

   květen                        Výlet autobudem do Vyšehořic        Vyšehořice

                                    s průvodcem - kostel, tvrz

 červen            odpoledne     Dětský den                                       Sokolské hřiště

 červen            odpoledne     Divadelní představení pro děti          Sokolovna

 31. 8. 2019     odpoledne     Letní kino                                         Sokolské hřiště

AKCE V MOCHOVĚ       


